
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rada Orlích per na 60. sněmu kmene Shawnee 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci květnu roku 2005. 

 



Slovo Degandawidy 
  

Je tu poslední letošní číslo Březové kůry před táborem. Jsem potěšen, že se nám 
sešly příspěvky od všech družin, což se už delší dobu nestalo. Jen doufám, že neusneme 
na vavřínech a příští číslo, hodnotící celý uplynulý rok, bude hodnotit i jednotlivé družiny 
z pohledu rádců! 

 
V uplynulém měsíci se konala velká spousta oddílových akcí. Zaprvé to bylo 

okresní kolo Svojsíkova závodu, ve kterém jsme opět zvítězili a nyní nás čeká kolo 
krajské. Je to především díky dobré přípravě jednotlivých kluků a také díky 
MIČKINIKWOVI, který má letošní přípravu Svojsíkovy družiny na starost. Zatím lze tedy 
tuto aktivitu hodnotit velice pozitivně. 

 
Další významnou akcí byl nábor v Leštině + 60. sněm kmene. 

Nábor přeci jen nějaké ty nováčky zajistil, takže nebyl úplně 
neúspěšný. Velkolepou akcí byl pak samotný sněm v režii Rady 
orlích per, vedené opět šamanem MIČKINIKWOU. Z hostů bych 
jmenoval Hiawathu, Lelašikaha, Tuwanakhu, Apsiho, Čibiho, 
Koloucha a mnoho dalších, kteří nejsou méně významní, jen jsem si 
na ně tak rychle nevzpoměl. Sněm se opravdu velice povedl a kdo 
se ho neúčastnil, může pouze litovat. Udílení OP, Boj o skalpy, 
závěrečný vzpomínkový ceremoniál, zpěvy rádců, vedení i našich 
hostů… Sněmu se účastnilo asi 53 – 55 lidí, přesně to nevím. Tato 
akce byla asi největší a nejvýznamnější dosavadní akcí letošního 
roku. 

 
Dále se v květnu konala zahajovačka, o které se více dozvíte od Mlčíma, 

dobrovolná Cyklovýprava, pro vedení, rádce a podrádce tu byla nabídka na návštěvu 
rozestavěných železničních tunelů a pravidelně se schází Svojsíkova družina. Na Skaličce 
jsme se účastnili Dětského dne (Míša, OHYIESA).  

 
V nejbližší době nás čeká krajské kolo Svojsíkova závodu, táborová brigáda a poté 

táborák pro rodiče. Oddíl tedy žije bohatým životem, alespoň co se akcí týče.  
Pozitivně musím také hodnotit Míšu, který se po několikaleté odmlce vrátil 

k oddílu a nyní je platným pomocníkem náčelnictva. 
 
Nelze však nevidět některá negativa, která mě nejvíce trápí a jistě i 

mnoho z vás: 
  
- družina Sov se prakticky rozpadla tím, že se žádný její člen neúčastní tábora, 

což je neúnosný stav 
 

-  tím počet účastníků tábora poněkud poklesl. Tento jev je ještě umocněn 
skutečností, že někteří bojovníci přijedou na tábor později (dovolená) a někteří 
dokonce jedou pouze na týden. Tuto nelichotivou bilanci musíme do příštího roku 
změnit. 
 
- dalším problémem je komunikace uvnitř náčelnictva i přístup některých 
podnáčelníků k jejich povinnostem. Řečmi a úsměvy toho moc nevyřešíme.  Navíc 
rozpravy nad přípravou některých akcí působí jako hodně nepovedená groteska. 
Táborový sněm se blíží! 
- Nejsem si úplně jistý úrovní kvality některých rodovek. Do budoucna budeme 
tlačit na vzdělávání rádců 



 
- Nábory uskutečnění v poslední  době se příliš nesetkaly s úspěchem. Je pravda, 
že počty dětí obecně klesají, avšak s tímto početním stavem oddílu se nemůžeme 
smířit 
 
- Docházka některých výtečníků opět kolísá, omluvy nejsou zrovna asi „in“ a tak 
budeme muset opět některým promluvit do duše. Je zajímavou skutečností, že do 
dnešního dne jsem osobně neviděl člena, který chodí již skoro rok do oddílu. Že 
bych se účastnil tak málo akcí? 

 
Třeba to nakonec ale nebude tak hrozné. 

Teď se blíží tábor a ten doopravdy ukáže, jak na 
tom jsme a co dokážeme. Já doufám, že tábor 
bude pohodový ale ne nudný, že bude zajímavý ale 
ne dramatický a že bude příjemný ale ne pro 
lenochy.  
 

Chtěl bych upozornit rádce, aby 
nezapomněli na tábor zkontrolovat potřebné 
vybavení svých členů a případné nedostatky 
nahlásili! Nejde o to někoho „prásknout“ že nemá 
to či ono, ale pomoci zejména nováčkům například 
k proutěné posteli, celtám apod. Doufám že na to 
rody pamatují! Řešili jsme to na předposlední radě. 
 

Dále chci požádat rodiče, aby si v případě, 
že se neúčastnili schůzky rodičů, vyžádali od svých 
ratolestí seznam věcí na tábor, kde je i mapka 
umístění tábora. V případě nejasností je možno se 
kontaktovat na mě nebo kohokoli z vedení. 

 
Důležité údaje: 

 

  
Chtěl bych požádat zejména starší bojovníky (oddílové a družinové rádce, 

podrádce, a všechny další) aby tyto jednotlivé termíny sledovali a zavčas svoje příspěvky 
odeslali nebo odevzdali.  

 
V měsíci květnu absolvoval OHYIESA  úspěšně maturitu a také přijímačky na 

vysokou školu. OHYIESA si teď po zásluze užije 4 měsíce prázdnin a poté mu začne 
skutečný život. Přejme tedy OHYIESOVI, aby se mu dařilo a školu úspěšně absolvoval. 

 
Rendy 

Redakční rada se koná: Vždy na kmenové radě 
Uzávěrka příspěvků čísla 174 je: V neděli 26. června 2005 
Číslo 174 vyjde: Na táboře nebo po táboře 2005 



 

Družina Vlků 
 
Va. Dráček – Rádce 
 
Ga. Netopýr – Zásobuje nás množstvím různých her, je podrádce 
 
Va. Béďa – Pomáhá ve vedení družiny, velice dobrý v historii a v šifrách. Postupně se 

nás snaží učit šifry. 
 
Boj. Sběratel – Má velmi dobré znalosti 
 
Boj. Šmodrch – Baví nás svými vtipy  
 
Boj. Dušan – Je snaživý, ale tento měsíc byl hodně nemocný, doufám, že se brzy zase 
rozjede 
 
Nováček Pavel – Byl na sněmu a na jedné družinovce, zatím se jeví jako dobrá posila 
družiny na tábor. 
 
Co nového: 

V poslední době jsme s MIČKINIKWOU procvičovali na blížící se Svojsíkův závod. 
Naše znalosti se tím prohloubily. Taky jsme jednu družinovku byly s Datlem v přírodě a 
Datel nám řekl o všem co rostlo, hýbalo se, atd......, a nakonec jedna výzva nejen pro 
členy naší družiny: OMLOUVEJTE SE PŘEDEM, KDYŽ NEMŮŽETE NA AKCI NEBO 
RODOVKU! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sběratel                                                          Část družiny při plnění OP 
 

S nasazením života vypotil: Drak 



ČČlleennoovvéé  ddrruužžiinnyy,,kktteerráá  ssee  jjmmeennuujjee  KKááňňaattaa  
  

JJeeččmmeenn  - Rádce družiny Káňat. 
  
MMaarrttiinn  - Podrádce družiny, který povede v úterý 31.5. rodovku.  
 
LLuukkáášš  - Začal nosit známky, razítka, pohlednice a odznaky. Škoda, že se nedostavil na  
rodovku bez omluvy, ale je to nejrozumnější člen z mladších členů. 
 
LLiiššáákk  - Škoda, že byl nemocnej a tím pádem nebyl na 
sněmu. Má totiž hodně splněných OP. Nemusel by se taky 
hned urážet, ale zase vyhrál etapovou hru v jednotlivcích. 
 
ŠŠííddlloo  - Překvapivě skončil na 2. místě v etapové hře 
v jednotlivcích. Nemusel by občas dělat hlouposti. 
 
GGrriizzllii  - Taky se neomluvil na poslední schůzce, ale hlavně se 
vůbec neučí vůbec nic. 
 
KKrrtteekk  - Má špatnou docházku, též se neomluvil na poslední 
schůzku.                                                 

 
                                                                    
  
  

EEttaappoovvkkaa::  
                   Jednotlivci body skupiny body vedoucí body 

             1.    Lišák     21    Modrá    44    Lukáš     5 
             2.    Šídlo     15    Zelená   41    Martin    4 

             3.    Grizli     13 
             4.    Krtek     4  

  
NNaa  sscchhůůzzkkáácchh::  

To co jsem řekl na sněmu. A navíc začala zdárně škola hrou. 
JečMen 



KONÍCI – SPECIÁL 
 
Doufám, že bude v tomto čísle stránka o Konících od Helči a proto si mohu dovolit tento 
speciál. Napřed vám přepíši anketu, kde měli členové popsat družinu Koníků a co se jim 
zde líbí (ty trapné poznámky jsou ode mně) : 
 
Martin – zapalovat oheň, hry, zábava, uzlovačky (stručné, výstižné J). 
 
Zdeněk – na družině mě baví hry a zvířata a chodím sem, protože mě zajímají skauti. 
Těším se na sněm, ovšem jestli mě máma pustí. Rád sbírám známky a razítka. Baví mě 
zapalovat (co mají všichni s tím ohněm? J) a uzly. 
 
Helča – takže na naší družině se mi samozřejmě líbí hry a čtení Tuláka Rowera 
(J.R.R.Tolkien). Kluci jsou někdy až moc živí (jako správná vlčata). Probíráme hodně 
nových věcí a chodíme ven. Mlčím by mohl víc mluvit (svou přezdívku má oprávněně). 
(Odborník žasne, laik se diví – vždyť mluvím dost, skoro neustále….pokud mám 
mluvit víc, budu muset začít mluvit ze spaní J). Kutil má dobré nápady co se týče 
her. Zdeněk, Kuba a Martin jsou hlavní „rozesmívači“. Nejoblíbenější hra kluků (ne 
všech J) je Stezka odvahy.   
A teď následuje krátký rozbor členů: 
 
Mlčím – mě všichni znáte….pro ty, kteří mě neznají – jsem rádce 
Koníků 
 
Helča – podrádkyně, jde-li to tak napsat. Čím dál víc se podílí na 
družinovém programu. Bojuje o místo ve Svojsíkově družině. 
 
Kutil – nejdéle chodící člen Koníků do Šavanů (mimo mě), 
poslední dobou dlouho chyběl, ale zase je zdravý a tak očekávám, 
že si připraví sem tam nějakou hru a že se vrhne na lov známek. 
 
Kuba – kamarád Kutila, má dobrou docházku a jeho odzbrojující odpovědi mi už chyběly. 
 
Zdeněk – šikula, s Tarzanem si bude v oblasti modelářství a manuální práce velmi 
rozumět, ovšem zdravý selský rozum mnohdy nestačí – občas se budeš muset doma 
podívat, co jsme se na družinovce učili. 
 
Martin a Bára – sourozenci, chodící do družiny teprve krátce. Vypadají velmi nadějně a 
těším se na další spolupráci v družině. 
 
David – bratr Dušana, který chodí do Šavanů již delší dobu. Také chodí do družiny 
krátce, je šikovný, i když trošičku zamlklý – ale ti, co sedí tiše, často dokážou pohnout 
horou. 
 
Kuba a Vráťa – bratrská dvojice ze Štítů. Aktivní, mají zájem a pálí jim to. Sportovně 
založení.   
 
Tak tohle je naše družina. A vy ostatní se podívejte ve svém okolí po kamarádech, 
příbuzných, či jiných dětech, protože Koníků není nikdy dost. 

Mlčím  
  



Chvilka s rodem Sov 
 

Napsat něco o rodu Sov není žádná radost, neboť 
není vlastně pomalu co napsat. Sovy totiž poslední dobu 
velmi málo fungují, což je vidět – viz. poslední oddílové 
akce. Od posledně kdy bylo něco o Sovách napsáno 
uplynulo mnoho času, přiblížím tedy posledních pár 
měsíců. Zhruba před dvěmi měsíci vedl Mičkinikwa spolu 
s některými rádci a bojovníky Sovy  (Ječmínek, Dráček, 
Martin, ….). 

 
Právě tehdy jsem rádcování Sov převzal já, 

vzhledem k tomu že jsem doma pouze o víkendu, konají se 
naše družinovky v neděli okolo 16.00. Na schůzky chodí 
pravidelně Káně a nejen na schůzky, za což mu patří velký 
dík, dále je zde Dračák, jenž na schůzky bývá poměrně 
často, horší je však jeho účast na oddílových výpravách.  

 
Vlk měl v posledních měsících vážné důvody chybět, 

neboť měl problémy se zdravím. Mona je kapitola sama o 
sobě neboť na schůzkách takřka nebyl a na oddílové výpravy jezdí minimálně. 

 
Jinak na tábor nepojede zřejmě nikdo z těchto čtyř bojovníků, buď za nejrůznější 

důvody či časové potíže (dovolená, …) 
 
V září bude požadavek na nábor nováčků, neboť situace v Leštině je velmi 

neúnosná. 
   
 
P.S : Jelikož se blíží tábor, a já jako zdravotník mám povinnost 
dohlížet na zdraví všech přítomných, požaduji aby každý 
bojovník našeho kmene mi před odjezdem odevzdal potvrzení 
od lékaře o vaší zdravotní situaci !  (tyto papíry byli již rozdány) 
 
 
 
P.P.S : Jako wagamed kmene věřím že si všichni přítomní opatří indiánské 
oblečení, pro případné zájemce ponechám na nástěnce pod zápisníkem orlích 
per letáčky na nichž bude návod na přípravu indiánského oblečení, letáčky bych 
měl dodat doufám okolo 10. června. 

 
               Ohiyesa 



Akce v Leštině 21. května 
 

V sobotu před slavnostním 60. sněmem se v Leštině konalo setkání obcí 
mikroregionu Zábřežsko. Náš oddíl u toho nemohl chybět. Pojali jsme to především jako 
náborovou akci, protože nováčků není nikdy dosti. 

Tarzan už předem chystal na klubovně potřebné věci a za pomoci Rakši a 
Leštinských je do Leštiny dopravil. Až na místě se ukázalo, že některé potřebné věci 
chybí! Na tábor se musíme připravit lépe. 

Přesto jsme se v Leštině v 8 ráno sešli ve složení já, OHIYESA, Míša, Cestovatel, 
Plamen a Křeček. V místní ZŠ jsme nachystali výstavu zachycující 17 let našeho kmene. 
Před školou jsme postavili tee-pee a v rámci možností ho vybavili indiánskými věcmi – 
štíty, korálkované brašny, ale také kronikami, časopisy apod. 

Mezitím dorazil oddíl vedený 
Tarzanem a Mauglím. Po nezbytné 
prohlídce ostatních atrakcí, 
především zmrzliny, se odebrali 
k Moravě na Klání rodů. My jsme 
zatím pilně nabírali nováčky. Šlo to 
těžko, protože dětí je málo a 
konkurence velká. Přesto jsme dva 
„ulovili“ a dalšího máme „na cestě“. 

OHIYESA byl v indiánském a 
ve stanu poskytoval zájemcům 
potřebné informace. Plamen měl 
ukázky lasování a Cestovatel a 
Tarzan lukostřelbu. Křeček se snažil 
u výstavy, kde byla také možnost si 

něco vykorálkovat. Tam ho střídal Míša. Já jsem mezi tím vším tak pobíhal. 
Bezsporu jedním z hlavních taháků se stala účast Ropáka, který měl rozdělávání 

ohně. Několikrát se podařilo oheň rozdělat. Poté, co jsme ukázky rozdělávání ohně 
vyhlásili moderátorem celé akce, se k našemu ležení nahrnulo pár desítek zvědavců, kteří 
toto zajímavé počínání sledovali. Někteří se i pokusili oheň rozdělat. Ropákovi tedy patří 
náš dík! 

Do Leštiny se také dostavili naši přátelé ze Zlína a Žatce, pozvaní na 60. sněm. 
V odpoledních hodinách se členové oddílu přesunuli na sněmoviště a jen pár starších 
uklidilo naši expozici včetně 
stanu. Nejprve jsme ale 
museli shlédnou zábřežské 
mažoretky, jinak hrozil 
oddílový převrat. Bez 
mažoretek se naši borci 
odmítali hnout z místa, viz. 
foto. 

Poté jsme se přesunuli 
za zbytkem oddílu, na Skalku 
u Lesnice, kde se odehrál 60. 
sněm kmene, o němž 
pojednává jiný článek. 

 
Rendy 



DRUŽINA KONÍKŮ  
Z pohledu podrádce  

 
 Ačkoliv nejsem v družině Koníků moc dlouho, i tak jsem je myslím dost poznala 

a to jak z jejich lepší tak kupodivu i z té o něco horší stránky, ale všichni máme 
mouchy..... 

 
Naše družina se rozrostla o pár členů a kromě Matěje už nikdo neodešel, takže 

nyní jsou v naší družině tito skautíci: Náš rádce Mlčím, Kutil „Tim“, bavič a moderátor 
Zdeněk, fotbalista Martin a jeho sestra Bára (divá).  

 
Dále nováčci: Vráťa, ktetý se hned první den uplatnil jako bezvadná sekačka na 

trávu, zraněný Kuba a samozřejmě i všezkoumálek David, kterého přivedl rodný bratr 
Dušan z družiny Vlků. 

 
V poslední době jsme se zabývali výzkumem 

(proboha nic jsme nepitvali!) brouků rostlin a jiné žoužele. 
Kupodivu brouci nikoho neohlodali a kytkama se nikdo 
úspěšně neotrávil. Z brouků jsem na schůzku dopravila 
zmateného chrousta obecného, který ač vyděšen stal se 

okamžitě středem zájmu, 
zkřehlého chroustíka letního a 
nenažranou mandelinku 
bramborovou co se skrývala ve 
sklenici se štítkem Brabelinka 
Mandelová. 

  
Nutno ještě zmínit jeden 

velkolepý úspěch poslední doby a 
to úspěch sportovní. Hráli jsme s 
družinou Káňat fotbal a s nasazením potu i krve jsme vyhráli 
19 : 3. Sláva vítězi, čest poraženému. 

 
Jinak kluci, i když jsou většinou menší a mladší, než 

členové dalších družin, svým zápalem a nadšením se jim 
přinejmenším vyrovnají. Těžko v krátkém článku popíšu, kdo, jak, a v čem k nebo může 
být dobrý, či nejlepší, ale snad kluci časem dokážou sobě i ostatním že umí být nejlepší a 
umí být i dobrými skauty na woodcrafterské stezce. 

 
Zapsala Helča 



Návštěva tunelů Hněvkovský II a Hněvkovský I 
 

Hned v neděli odpoledne po skončení 60. sněmu byla další dobrovolná aktivita, 
tentokrát pro starší bojovníky kmene a náčelnictvo. Nebudu zde dlouze popisovat, jakou 
náhodou se tomu stalo, nicméně jsem zjistil, že při výstavbě železničního tunelu u 
Hněvkova dělá technický dozor můj bývalý spolužák Ondra. Proto jsem neváhal a 
domluvil s ním možnost návštěvy, tedy spíše exkurze „pro ty skauty“. 

V neděli tedy nastal onen den a sešli jsme se ve 12.45 u bazénu. Na kolech jsme 
dojeli až na staveniště Metrostavu, přímo pod tunel s názvem Hněvkovský II. Zde jsme 
měli na 13.00 domluvenou exkurzi. Ječmen si zapomněl oddílové triko a tak spolu se 
Stopařem a Cesťákem přijeli o chvíli později. Naštěstí to nevadilo. Akce se ještě účastnili 
Drak, Martin, Křeček, já, pan a paní Kašíkovi a bratr Veroniky Radek. Navíc se k nám 
cestou přidal jeden neznámý cyklista, který to celé absolvoval s námi. 

Ondra nám rozdal přilby a 
vyrazili jsme. Vstoupili jsme do tunelu 
a Ondra nám dělal průvodce. 
Dozvěděli jsme se, jak se takový 
tunel staví, z čeho se vůbec skládá i 
jaké jsou problémy při stavbě 
takového tunelu. 

Postupně jsme prošli celý 
tunel. Viděli jsme provádění izolací 
proti vodě, borce co zrovna dělali 
ocelovou  výztuž pro vnitřní plášť 
tunelu i obrovské posuvné bednění do 
kterého se tunel betonuje – viz. 
fotografie dole. 

Tunel jsme prošli tam i zpět. 
Poté jsme nasedli na kola a 

vyrazili na druhý tunel (Hněvkovský I). Tento tunel se teprve nedávno odstřelil a nyní se 
z něj vyváží zemina. Přesto jsme se dostali dovnitř a sledovali nakladače při práci. 

Ondra nám celou dobu vykládal nejrůznější zajímavosti z výstavby a odpovídal na 
naše dotazy. Proto jsme mu poděkovali kmenovou Lelevatikou a poté jsme se s ním 
rozloučili. Celá akce trvala asi dvě a půl hodiny. 

Akce se povedla a byla zajímavá. Málo lidí 
se dostane přímo k výstavbě takového díla, navíc 
s odborným výkladem. Pro zájemce doporučuji 
fotky na internetu. 

 
Konec akce byl však neblaze poznamenán 

chováním některých nejmenovaných expertů, kteří 
nevědí, jak se na skautské akci chovat! Myslím, že 
některým přílišná volnost spíše škodí. 

 
Na fotce jsou moje a Míšova záda. 

Obdivujeme posuvné bednění pro betonáž tunelu, 
pod kterým procházíme. Úplně vlevo je Ondra. 

 
Rendy 



 

Cyklovýprava do Litovle a zpět 
 

Dobrovolná akce cyklovýprava se tentokrát konala pod mým vedením. Nevím, 
jestli to pro zúčastněné bylo dobře nebo ne, ale podařilo se nám splnit si OP za ujetý 
počet km. Akce se účastnili Drak, JečMen a Sběratel. Sraz byl v 9 u Gymnázia. Vyjeli 
jsme směrem na Lupěné. Drak se ještě stavil pro zapomenuté plavky (které nakonec 
nepotřeboval) a taky jsme se natřeli opalovacím krémem, protože sluníčko pěkně 
připalovalo. 

 První fázi cesty do Mírova jsme zvládli v pohodě, i když docela pomalu. Přeci jen 
to bylo do kopců a nebyli jsme ještě řádně rozpohybovaní. Na Mírově před věznicí jsme 
posvačili a šli omrknout věznici. Drak litoval, že jsme nepřijeli o týden dřív, protože jak 
zjistil z rozpisu návštěv, minulý týden byly návštěvy doživotně odsouzených. 

Ukázky z konverzace před Mírovem: 
Ječmen: „Na co tam je ten vysokej plot až k tomu baráku?“ 
Rendy: „Aby nemohli utíkat oknem“. 
Ječmen: „Aha“. 

O dvě minuty později: 
Ječmen: „ A na co je ten plot tak vysokej?“ 
Drak: „Aby tam mohli hrát tenis.“ 

Nuda nebyla. Pak jsme vyrazili směr Loštice. 
Po cestě se ukázalo, že Šavani mají vždy štěstí – 
cestou do Loštic nás předjížděly desítky historických 
vozidel. Například Aerovky, vojenská vozidla ale i 
americký pontiac, mercedesy, kabriolety apod. Takže 
bylo na co koukat. Navíc v Lošticích měla tato vozidla 
start nějakého závodu, takže jsme po příjezdu mohli 
v klidu zajímavé kousky obejít a prohlédnout zblízka. 

Po nezbytné zmrzlině jsme vyrazili na Litovel. Po cestě jsme odbočili do Řimic, což 
byla zajímavá vesnice. Tetky tam sušily seno přímo na vozovce. ZA chvíli jsme pochopili  
proč – cesta za vesnicí náhle končila v poli. No ale přeci se nebudeme ty dva kiláky 
vracet, že. Takže jsme to hrdinně vzali přes Pomoraví. Před Lošticemi jsme dokonce 
naváděli na cestu jednoho zbloudilého závodníka v historickém voze. 

V Litovli jsme to vzali přímo na náměstí na zákusek, pizzu, kofolu  a zmrzlinu – 
zdravá kombinace. Zpět jsme vyrazili jinou cestou. Občas jsme dělali zastávky na pití. 
Mezi Lukavicí a Bohuslavicemi jsme se chvíli brodili v Moravě, protože vyhlédnuté 
koupaliště v Bohuslavicích nesplnilo ani naše skromné představy o čistotě vody. 

Cesta zpět byla o poznání těžší – teplota přesáhla 30oC a sluníčko 
pálilo jako o závod. Hlavně před Dubickem jsme mysleli, že nás to 
usmaží. Do Zábřeha jsme přijeli okolo páté docela usmažení.  

Pochvalu si zaslouží Sběratel, který byl nejmladším členem a 
statečně zdolával potřebné kilometry! 

Protože mě a Drakovi nějaký ten kilometr na OP chyběl, rozhodli 
jsme se pro okruh Postřelmov, Chromeč, Vyšehoří, Postřelmůvek, 

Rovensko a Zábřeh. Po zdolání tohoto okruhu měl Drak splněno OP. Já jsem se u něj 
napil a dal si okruh ještě v opačném směru, a poté jsem také získal OP. 

Z hlediska splněných OP to byly výprava úspěšná – Ječmen toto OP už měl a my 
ostatní si ho splnili. Někteří z nás si přitom sáhli až na dno svých sil. Tak to má být. 

 
Rendy 



ZAHAJOVAČKA 
3.6.2005 

 
Sraz na tuto tradiční akci byl o půl čtvrté na klubovně. Hned na začátku bylo 

zřejmé, že s docházkou to moc slavné nebude, protože o půl čekali na místě 3 lidé 
(počítám i sebe a Tarzana) a do desíti minut přišlo několik členů. Rod Sov se vůbec 
neobtěžoval dorazit a právě pro ně byl přizpůsoben tento nezvyklý začátek v 15:30.  

 
Taktéž ti, co vůbec nepřišli se mi ani neomluvili (kromě Lišáka) a to ani rádce 

Ječmen!!!!! Jeho rod si z něho vzal příklad a na stanovenou dobu přišel jen Martin. A 
kdybychom odešli z klubovny ihned, jak jsme to měli v plánu, byla by nás polovina. 
Takže pro všechny ještě jednou připomínám – OMLUVA S DOSTATEČNÝM 
PŘEDSTIHEM JE NUTNÁ A ČEKACÍ DOBA U AKCE JE 5 MINUT – POTOM SE JIŽ 
S VÁMI NA DANÉ AKCI NEPOČÍTÁ. 

 
Nicméně jsme vyrazili směrem na Račici. Jakmile jsme tam dorazili, 

začal převážně hrací program. V určování rostlin zvítězil 
s přehledem rod Vlků (kde zazářil Dráček – je 
vidět, že se na Svojsíkův závod svědomitě 
připravuje). Dále jsme vyzkoušeli kouzlo 
zvednutí někoho prsty, ale díky negativní 
energii se to moc nepovedlo J.  

 
Následovaly hry Zakletý les (kde mělo 

pár vyvolených prokličkovat mezi oživlými 
stromy a odnést poklad – stromy měly 
většinou navrch), pohádka „Horkého 
bramboru“ (kde se projevily nesympatie některých členů k minulé 
desítce Superstar) a Záchrana kuřátek před liškou (jednou 

zvítězily lišky a podruhé se kuřátka vybodla na hledání vajec a jednoduše všechny lišky 
zabila J). To už bylo načase vrátit se na klubovnu, kde následovalo zakončení kmenovou 
lelawatikou a odchod domů.  Pro rádce a podrádce měl Tarzan nachystanou debatu o 
vedení družin, táboře atd. 
 

Tato akce se mi líbila i přes to, že si někteří členové neuvědomují, že tu pracujeme 
pro ně, ne pro sebe, a že nás to stojí více energie, než abychom to mohli jen tak vyhodit 
z okna. 

Mlčím 



Neuvěřitelné, ale skutečné… 
ANEB DALŠÍ SKANDÁL ZA NÁMI!!! 

 
Milý bratři ze Šavanů, naše redakce má pro vás velice, ale opravdu velice smutnou 

(nebo možná taky dobrou, jak pro koho) zprávu. Od příštího roku se v oddíle chystá 
převrat! Celá skutečnost je o to smutnější, že převrat chystá bývalý aktivní člen a nyní 
šedá eminence zábřežského skautingu, wagamed kmene SHAWNEE SKANIATARIO! 

SKANIATARIO totiž dospěl k závěru, že oddíl nefunguje zrovna nejlépe a 
že by bylo zapotřebí oddíl vést nějak nově, prostě jinak. Jak? Rozhodl se, že 
vedení oddílu musí převzít žena! 

Rozhodl se využít všech 
svých organizačních 
schopností a získat pro svou 
myšlenku pár lidí z oddílu. To 
se mu povedlo a pár věrných 
získal na svou stranu. Tyto 
odbojáře pak poslal vybrat 
vhodnou kandidátku. 

Tato odbojná skupinka 
se rozhodla začít sledovat 
zábřežské mažoretky při jejich 
vystoupení, viz. foto. Nakonec 
se shodli na nejlepší 
kandidátce. Ta si však 
bezpečnostních důvodů přála zůstat v anonymitě. Můžeme o ní jen říci, že je ze Skaličky 
a do oddílu z mažoretek pronikla velice nenápadně – nabídla pomoc s vedením Koníků, 
což Mlčím uvítal. 

 
Když se o celé pochybné akci dozvědělo náčelnictvo, rozhodlo se jednat. Dva 

nejmladší podnáčelníci přesto tvrdili, že by to nemuselo být až tak hrozné, kdyby 
Rendyho vystřídala nějaká šikovná mažoretka. Prý by byla lepší do kuchyně, nic by po 
nich nechtěla a navíc by byla pohledově snesitelnější. 

 
Toto však Rendy, chystající se právě za vybrané táborové peníze odjet na týdenní 

dovolenou na Bahamy, nemohl připustit. Přerušil balení nafukovacího kruhu a celuloidové 
rybky a rázně SKANIATARIOVI domluvil. 

SKANIATARIO si ale dal říci jen 
částečně, a celou akci o rok posunul. Na 
exkluzivně získané fotce z budoucnosti 
můžete vidět budoucí fungování oddílu 
na sněmu – vlevo WYOMING, uprostřed 
MIČKINIKWA, a za ním smutný 
SKANIATARIO, jemuž nová náčelnice 
(ta s perem ve vlasech) právě zakázala 
být na sněmu až do konce, protože zlobí 
a musí jít okamžitě spát. 

Navíc zřejmě dozná změnu 
oblečení na sněmy – tradiční roucha prý 
nahradí vzdušnější plavky. 

(rjb) 



Vybavení na tábor Trojky SHAWNEE 1.7. – 23.7 2005 
 

1. skautský kroj – košile, šátek, turban, zelené nebo hnědé kraťasy, oddílové triko, 
oddílová čepice, oddílová bunda 

2. dobré boty (pohorky), sandále, tenisky, (gumáky) 
3. ponožky 6x 
4. spodní prádlo 4x 
5. kraťasy 2x 
6. tričko 3x 
7. dlouhé kalhoty (ne rifle) 2x 
8. košile 2x 
9. svetr 
10. bunda 

 
11. tepláková souprava na spaní, včetně teplých ponožek 
12. plavky 
13. pláštěnka 
14. indiánské oblečení 
15. roucho 
 
16. kapesník 3x 
17. igelitový sáček na špinavé prádlo, boty, jídlo, apod. 3x 
18. hygienické potřeby – ručník, mýdlo, kartáček, pasta, (hřeben) 
19. starší utěrka pro táborovou kuchyň (nevrátí se) 
20. ešus, lžíce (nůž, vidlička), hrnek 
21. baterka 
22. deník, tužka, KPZ, uzlovačka, kapesní nůž, (hodinky) 
23. igelit 
24. celty 2x 
25. spací pytel 
26. kdo má 14 a víc let lihový vařič, líh, cestovní pas nebo OP 
27. kmenové tele 
28. zelený nebo tmavý batoh na vícedenní výpravu 
29. kapsář 
30. proutěná postel 
31. nabroušená sekera 
32. lakroska 
33. (polní láhev) 
34. prohlášení o bezinfekčnosti, průkazku pojišťovny 
35. kdo bere jaké prášky  
36. zábava – kniha, kytara, flétna, drobné hry – ne elektronické, ne karty 
37. karimatka 

 
Rod pilu, kotlík 
 
Návštěvní den se koná v neděli 17.7. 2005 od 10 do 16 hodin. 

Petr Fornůsek – Rendy 
608 159 945 
583 437 360 



Stránka zábavy 
           

(Vtipy,Vtipy?,Vtipy!) 
Citáty: 
- Co nemůžeš udělat dnes, neodkládej na zítřek, udělej to pozítří a máš dva dny volna!!! 
 
- Čím míň toho vím, tím víc se učím. 
- Čím víc se učím, tím víc toho vím. 
- Čím víc toho vím, tím víc toho zapomenu. 
- Čím víc toho zapomenu, tím míň toho vím. 
- Tak proč se vlastně učím ?? 
 
- TICHO!!! -- Nevidím. 

 
- Pořádek je pro blbý -- Inteligent ovládá chaos. 

 
Životní moudra: 
Moudrý šéf + moudrý podřízený = zisk 
Moudrý šéf + hloupý podřízený = produktivita 
Hloupý šéf + moudrý podřízený = služební postup 
Hloupý šéf + hloupý podřízený = hodně práce přesčas 

 
Windows 95 
Víte jaký je rozdíl mezi Windows 95 a listím? 
Listí padá jenom na podzim. 
 
Možné významy čísla 95 v názvu WINDOWS 95: 
- počet disket, na kterých se bude distribuovat 
- počet MB, které zabere minimální instalace 
- průměrné IQ uživatele produktu 
- minimální taktovací frekvence procesoru 
- počet minut potřebných k nastartování systému 
- procento z celkového počtu instalací, které budou smazány ještě týž den 
- minimální počet MB RAM 
- rok ve kterém majetek Billa Gatese přesáhne 10 miliard 
- počet úspěšných instalací dohromady 
- minimální doba instalace v hodinách 
- počet minut po které budou fungovat 
- počet příruček 
- váha instalačního balíku v kg 
Vzduch 
Ostravák se vrátí z dovolené v Tatrách a povídá svým kolegům v práci: 

„Pánové, představte si, že tam mají vzduch, který není vidět !“ 
Výtah 
Plazí se takhle dva opilci po kolejích. 
A ten jeden povídá: „To je ale schodů, co ???“  
A ten druhej na to: „Copak schody, ale zábradlí je proklatě nízko !!“ 

A ten první znova: „Kašli na schody, slyším výtah.“ 
Výsadkáři 
„Pane veliteli, voják Pavlak vyskočil bez padáku.“  „Už zase?“ 

JečMen 



Obsah čísla 173/16. ročník, které vyšlo 10. 6. 2005: 
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Příští redakční rada se koná:  Na kmenové radě (Čilikot) 
Uzávěrka příspěvků příštího čísla je: V neděli 26. června 2005 
Příští číslo vyjde: V červenci 2005 
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